

## 方法技术

## 大牛地气田D66井区奥陶系风化壳储层预测思路与技术探讨

张卫华, 罗延, 张秀荣, 丁国栋

中国石油化工股份有限公司石油勘探开发研究院南京石油物探研究所, 江苏南京210014

收稿日期 2009-2-6 修回日期 2009-3-1 网络版发布日期 2009-9-9 接受日期

摘要 随着大牛地气田D66井区D66-38, D66-52等井在奥陶系风化壳发现高产气流, 奥陶系风化壳气藏可能成为大牛地气田的重要补充气源。但该区储层类型复杂(裂缝、孔隙、溶孔(洞))、横向非均质性强、储层薄、地震资料分辨率低, 储层地震预测困难, 勘探开发进展受到制约。探索了“以地质认识为依托, 井分析为先导, 地震资料针对性处理为基础, 通过储层分类预测和地质、地震结合进行综合评价, 从而选取有利储层发育区”的储层预测思路与方法, 对奥陶系风化壳储层进行了预测和评价, 冀望能为该区勘探开发工作提供一定的参考依据。

关键词 [大牛地气田](#); [奥陶系风化壳](#); [储层预测](#)

## Approaches to prediction of the Ordovician weathering crust reservoir in D66 well zone, Daniudi gas field

Zhang Weihua, Luo Yan, Zhang Xiurong, Ding Guodong

Zhang Weihua, Institute of Geophysical Prospecting, SINOPEC Exploration and Production Research Institute, Nanjing 210014, China

Abstract As the discoveries of high yield gas flow in the Ordovician weathering crusts in wells such as D66-38 and D66-52 in D66 well zone, the Ordovician weathering crust gas reservoirs have been accepted as an important supplementary gas source in Daniudi gas field. However, the exploration and exploitation of the Ordovician weathering crust gas reservoirs are impeded by many factors, including variety of reservoir types (fracture, fissure, cave, and rug), lateral heterogeneity, thin reservoir, and low signal to noise ratio of seismic data. Adopting a general idea that based on geological knowledge, guided by well control, and using the object-oriented processed seismic data to distinguish favorable prospects through reservoir classification and geology-seismic comprehensive evaluation, we discussed the prediction and assessment of the Ordovician weathering crust reservoirs.

Key words [Daniudi gas field](#); [Ordovician weathering crust](#); [reservoir prediction](#)

分类号 [P631.4](#)

DOI:

通讯作者:

作者个人主页: [张卫华](#); [罗延](#); [张秀荣](#); [丁国栋](#)

## 扩展功能

## 本文信息

▶ [Supporting info](#)▶ [PDF \(1182KB\)](#)▶ [\[HTML全文\] \(OKB\)](#)▶ [参考文献 \[PDF\]](#)▶ [参考文献](#)

## 服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)▶ [加入我的书架](#)▶ [加入引用管理器](#)▶ [引用本文](#)▶ [Email Alert](#)▶ [文章反馈](#)▶ [浏览反馈信息](#)

## 相关信息

▶ [本刊中包含“大牛地气田; 奥陶系风化壳; 储层预测”的相关文章](#)

▶ 本文作者相关文章

· [张卫华](#)· [罗延](#)· [张秀荣](#)· [丁国栋](#)